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Kaupunginvaltuusto § 89 7.6.2021 

Vapaa-aikalautakunta § 96 30.11.2021 

 

 Asianro 673/12.04.02/2021 

§ 455 

Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien toisen frisbeegol-

fradan rakentamista Raisioon 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 7.6.2021 89 §  

 

Valtuutettu Jonni Moislahti jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Frisbeegolf on yksi nopeimmin kasvavista matalan kynnyksen harrastusla-

jeista Suomessa, ja sen parissa viihtyy ulkona luonnossa liikkuen ihmiset lap-

sista vanhuksiin. Lisäksi tutkimuksen mukaan 47 % frisbeegolfia harrastavista 

kulkee harrastuspaikalle aktiivisella kulkutavalla kävellen tai pyöräillen. 

 

Suomessa yleisesti kuten meillä Raisiossakin on hyvin laajasti yhteinen tahto-

tila tarjota jokaiselle lapselle ja nuorelle mahdollisuus yhteen mieluisaan ja 

maksuttomaan harrastukseen. V2020 tehdyssä Opetus ja kulttuuriministeriön 

kyselyssä frisbeegolf oli yläasteikäisten poikien toiveissa urheiluharrastuslis-

tan ykkösenä. VTT:n ulkoliikuntapaikkojen laatu ja kustannukset -

loppuraportin mukaan frisbeegolfin kokonaiskustannukset yhtä liikunnallista 

käyntikertaa kohden ovat kaikkein pienimmät (0,26 €/Lkk). Kiekot kun saa 

marketista jo muutamalla kympillä, ja yleisesti radankäyttömaksuja ei peritä 

lainkaan. 

 

Raisiossa on tällä hetkellä Vetikosta puretun radan jälkeen vain yksi frisbee-

golfrata, joka sijaitsee Haunisten altaan ulkoilualueella. Ajoittain tosi ruuhkai-

sella radalla käy satoja ihmisiä viikoittain heittelemässä jopa n.9-10kk vuo-

dessa. Ympäristökunnista Turussa eri tasoisia ratoja on 7kpl, Liedossa 5kpl, 

Naantalissa 4kpl, Kaarinassa 3kpl, Ruskolla 3kpl, Maskussa 2kpl.   

 

Usein uuden ratainvestoinnin suurin osuus koostuu pysäköintialueiden raken-

tamisesta, mutta Raisiossa voitaisiin rata pyrkiä sijoittamaan paikkaan, jossa 

lähellä olisi jo valmiina jokin julkinen parkkipaikka. Discgolfpark.com -sivuston 

arvion mukaan perustason ratainfran investointi maksaa noin 10 tuhatta euroa 

ilman maanmuokkauksia. Premium luokan radat, kuten Tampereella oleva 

Tampere Disc Golf Center, houkuttelevat harrastajia jopa ympäri maailmaa. 

Suomessa ja muissa pohjoismaissa tällaisille Premium-radoille on tällä hetkel-

lä selvästi eniten kysyntää, ja tätä matkailukulmaa voitaisiin pitää mielessä 

myös Raisiossa rataa suunniteltaessa. Houkuttelevimpia ratoja yhdistää 

useimmiten laadukas ratasuunnittelu, sekä hyvä sijainti, joka Raisiossa on 

erinomaisesti kunnossa. Tällaisen projektin lopulliset kustannukset riippuvat 

usein paljolti käytössä olevasta maa-alueesta, mutta varsinainen ratainfra on 
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kustannukseltaan projektin koon huomioiden edelleen erittäin maltillinen, noin 

15-25 tuhatta euroa. Tästäkin hinnasta “peruspaketin”, eli kaluston 18 väylälle 

saa jo haitarin alapäästä, mutta mikäli rata haluaa aidosti erottua joukosta, 

kannattaa ehdottomasti harkita, että 18-väylän radasta tehdään useampia eri-

laisia kokonaisuuksia, sisältäen vaihtoehtoisia heitto- ja korinpaikkoja, jotka 

tarjoavat kilpatason väylistä mielekkäät versiot jopa vasta-alkajille ja monipuo-

lisuutta aktiiviharrastajille. Paikkakunnilla, joilta löytyy entuudestaan paljon 

harrastajia, kannattaa jopa harkita useampien 9/18/27-väylän kokonaisuuk-

sien sijoittamista samalle alueelle. Erinomainen esimerkki tällaisesta on kesäl-

lä 2020 avattu Heinola DiscGolfPark World. 

 

Raisioon tarvitaan ehdottomasti toinen frisbeegolfrata. Soveltuvaa paikkaa 

voisi tutkia tarkemmissa virkamiesselvityksissä, mutta yksi mahdollisesti kiin-

nostava paikka voisi olla esim. Ihalan Karmelinpuisto-Vaisaaren lähiliikunta-

keskuksen puisto- ja metsäalueet, jolloin rataa voitaisiin käyttää hyödyksi lä-

heisten koulujen liikuntatunneilla. Toinen merellinen vaihtoehto voisi olla vaik-

kapa Hahdenniemen-Merinuorikkala-Krookilan suunta, jossa lisäksi tarjolla 

vaikka ravintola-kahvilapalveluita. Toki hyviä paikkoja Raisiosta riittää muual-

lakin eri puolilla kaupunkia, jotka selvinnevät valmistelun aikana.  

 

Ehdotan että Raision kaupunki selvittää toisen laadukkaan frisbeegolf kentän 

rakentamismahdollisuudet siten, että investointi voidaan tuoda v2021 syksyllä 

vuoden 2022 talousarviokäsittelyyn. 

 

Raisiossa 7.6.2021 

 

Jonni Moislahti 

 

Helena Sukari Tanja Parkko 

Tuija Hyytiä  Eeva Savola 

Elisa Vuorinen Janette Broberg 

Harri Seikola  Janne Laulumaa 

Tapio Soiniitty Jukka Rantala 

Maria Virko  Jari Pulkkinen 

Emma Lindqvist Jouni Mäki 

Markus Maunula Niina Äikäs 

Aki-Petteri Löfgren Mikko Kangasoja 

Sari Suominen Merja Niemi 

Juha Jormanainen Sirpa Ek 

Sari Packalén Vesa Parantainen” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 21.6.2021 § 240 

 

  ”- - - 
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Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Jonni Moislahden aloitteen koskien 

toisen frisbeegolfradan rakentamista Raisioon vapaa-aikalautakunnan valmis-

teltavaksi yhteistyössä infrapalveluiden kanssa.- - -” 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 30.11.2021 96 §  

 

Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen, kaupunkikehitysjohtaja 

Samu Mattila ja kaupungininsinööri Mikko Kunttu 25.11.2021: 

 

Raision kaupungin liikuntapalvelut on tehnyt syys-lokakuussa Raision perus-

opetuksen koulujen henkilökunnalle sekä oppilaille kyselyn lähiliikuntapaikois-

ta ja niiden kehittämistarpeista. Lisäksi yhteistyössä Rambollin kanssa on to-

teutettu loka-marraskuussa selvitys, missä eri-ikäiset raisiolaiset liikkuvat ja 

missä he tulevaisuudessa haluaisivat liikkua.  

 

Em. kartoitusten johtopäätösten perusteella on järkevää lähteä suunnittele-

maan tulevaisuuden liikuntapaikkainvestointeja (mm. täysimittaisen fris-

beegolfradan sijaintia) yhteistyössä kaupunkikehitys- ja infrapalveluiden kans-

sa maankäytön osalta. Täysimittaisen radan kustannukset ovat noin 30 000 - 

50 000 euron välillä tarvittavista raivaustöistä riippuen.  

 

Karmelinpuisto on Raision vihersuunnittelun näkökulmasta suosittu lenkkeily- 

ja ulkoilualue. Mahdollinen frisbeegofrata vaarantaa Karmelinpuistossa mui-

den ulkoilijoiden turvallisuuden. Puistossa oleva kivilabyrintti on paljon käytet-

ty leikkipaikka. Keskellä puistoa sijaitsevalla nurmialueella käydään piknikillä. 

Tällä alueella on myös puuistutuksia. Kasvillisuus, erityisesti puusto vaurioituu 

kiekkojen osumista. Puistoon on istutettu paljon ruohovartisia luonnonkasveja 

ja sipulikukkia, jotka eivät kestä tallaamista. 

 

Vuonna 2022 voimme toteuttaa Kerttulan liikuntakeskuksen läheisyyteen nuo-

ria (nuorisovaltuuston tekemä aloite frisbeegolfradasta Vaisaaren ja Karme-

linpuiston alueelle) sekä perheitä palvelevan, helpommin saavutettavan va-

jaamittaisen frisbeegolfradan. Asiasta on käyty nuorisovaltuuston edustajien 

kanssa keskustelu sekä yhteinen kokous 15.11.2021. Mahdollisen talven tul-

tua ko. korit voidaan poistaa käytöstä, jolloin eri urheilulajien välillä ei tule risti-

riitaa.  

 

Lisäksi panostamme tänä vuonna sekä tulevana vuonna Haunisten fris-

beegolfradan perusparannukseen. Raisiossa ei ole omaa frisbeegolfseuraa. 

Kilpailujen osalta Haunisten rataa käyttävät turkulaiset seurat (2) sekä nou-

siaislainen seura (1). 

  

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 
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Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti siten muutettuna 

että kappale:  

 

"Asiasta on käyty nuorisovaltuuston edustajien kanssa keskustelu sekä yhtei-

nen kokous 15.11.2021. Mahdollisen talven tultua ko. korit voidaan poistaa 

käytöstä, jolloin eri urheilulajien välillä ei tule ristiriitaa." muutetaan muotoon:   

 

"Asiasta on käyty nuorisovaltuuston edustajien kanssa keskustelu sekä yhtei-

nen kokous 15.11.2021. Mahdollisen talven tultua korit poistetaan käytöstä, 

jolloin eri urheilulajien välillä ei tule ristiriitaa." 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös  

Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.  
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